
 

 
 
 

 

 

 

 

 

Verslag vergadering zorgplan ‘de Moskoupleats’ 

  

 

 
Datum en tijd : 8 jul. 2020 11.00 – 12.00 uur 
Locatie: Gemeentehuis, de raadszaal  
 
Aanwezigen  
Vanuit de gemeente Heerenveen:  

 (voorzitter), , , , 
,  (verslaglegging) 

Initiatiefnemers: De heer H. Mars (bouwkundig adviseur zorgvastgoed,  (partner van 
de heer H. Mars),  (psychiater),  (Stichting de 
Dorpswerkplaats, biedt dagbesteding op meerdere locaties in Ermelo en Harderwijk) 
 
 

 
 
Opening 
De voorzitter, , heet iedereen welkom. Dit overleg vindt plaats om zaken helder te 
krijgen omtrent het te realiseren zorgcomplex met dagbesteding in Katlijk, Schoterlandseweg 22. Er 
is al geregeld contact geweest via de mail, een fysiek overleg is nodig om een goede afweging te 
kunnen maken. Na een definitief besluit moet het college zich kunnen verantwoorden aan de politiek 
en omwonenden. Het verslag wordt naderhand toegestuurd aan alle deelnemers.  
 
Woord van de initiatiefnemers  
De voorzitter stelt voor dat beide partijen de ruimte krijgen om hun verhaal te doen. De 
initiatiefnemers zijn eerst aan het woord.  
 
Mei 2019 heeft de heer Mars overleg gehad met de gemeente Heerenveen over de Moskoupleats, 
Schoterlandseweg 22 te Katlijk. Met de toenmalige medewerker van Vergunningen is overlegd wat 
de mogelijkheden waren voor het plan om 18-24 zorgappartementen te realiseren op deze locatie. Er 
is in het begin meerdere keren overleg geweest met .  
 
In een bespreking eind oktober op het gemeentehuis in Heerenveen is afgesproken met  

 en andere medewerkers van de gemeente hoe e.e.a. verder in gang te zetten, een 
buurtoverleg waarbij ook de gemeente was uitgenodigd was al reeds in gang gezet, de gemeente zou 
op korte termijn de raad informeren over het plan met de Moskoupleats. Het buurtoverleg op 4 
november 2019 waarbij best kritische vragen zijn gesteld is door alle partijen ervaren als een goede 
avond (zie aangeleverde verslagen).  
 
Na diverse telefoontjes van de heer Mars met de vraag naar de stand van zaken, zei  

dat er genoeg gegevens beschikbaar waren en hij adviseerde de bouwaanvraag via het OLO in 
gang te zetten.  
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Reactie op de aanvraag bleef uit, dit vindt de heer Mars zeer spijtig. In februari kwam er ruis op de 
lijn, de buurt werd negatief beïnvloed door een aantal omwonenden welke wel waren uitgenodigd 
maar die niet op de bewonersavond aanwezig waren. Er is een aantal keren contact gezocht met de 
heer Jense hoe we dit verder met de buurt konden communiceren. De heer Jense zei dat de 
gemeente e.e.a. in behandeling had en het nog te vroeg vond voor nog een buurtoverleg. Er was 
vanaf het begin een goed contact met Plaatselijk belang Katlijk ( ). De kans om ze nog 
eens goed te informeren is er helaas niet meer geweest.  
 

 vertelt op hoofdlijnen wat de aanleiding is geweest om op de Moskoupleats zorg te 
bieden. Het zorgconcept was al ontwikkeld voor andere locatie. Dit gaat om WLZ/GGZ-zorg met 
cliënten die uitbehandeld zijn en geen primaire behandeling meer krijgen. Het enige stukje 
behandeling binnen de WLZ wat ze krijgen is beschermd wonen. Katlijk is een ideale locatie om 
cliënten ondersteuning te bieden en toezicht te houden. Wat centraal staat in het concept van de 
andere locatie is het therapeutische klimaat en dagbesteding. Werk, wonen en zingeving is wat zij 
cliënten aanbieden. Het type cliënten gaat om personen die zich vaak sociaal wat terugtrekken en 
ondersteuning nodig hebben bij het invullen van hun dag/week. Deze doelgroep heeft in hun 
voorgeschiedenis vaak problemen gehad op het gebied van zelfverwaarlozing, verslaving en suïcidaal 
gedrag. De geboden woonvorm is uitermate geschikt dit voorgaande probleemgedrag niet opnieuw 
te laten ontstaan. 
 
Woord van de Gemeente Heerenveen 

 is benieuwd naar de samenwerking met de crisisdienst van GGZ-spoed.  
 antwoordt dat zodra de vergunningsaanvraag ontvankelijk is verklaard, er een 

samenwerking zal plaatsvinden op basis van werkafspraken. De lokale crisisdienst is verplicht om 
crisiszorg te leveren zegt . De ervaringen laten zien dat bij dit soort woonvormen 
geen crisissen voorkomen. Het therapeutisch klimaat is gericht op een gezamenlijk verantwoordelijk 
klimaat, daarin voelen cliënten zich het best thuis. Formeel gezien wordt er niet behandeld, dit valt 
niet onder de zorgverzekering. De uitstroom zal geschat zijn op 10%.  
 

vraagt of er contacten zijn met het zorgkantoor.  antwoordt dat er 
contact is geweest, hij voorziet geen problemen want ze voldoen aan alle criteria. De doelgroep zijn 
beschermd wonen cliënten die in aanmerking komen voor de WLZ. Niet elke cliënt is geschikt voor de 
locatie aan de Moskoupleats, dit gaat dan bijvoorbeeld om delinquenten (tbs’ers e.d.). 
 

 vraagt of bewoners uit Katlijk en omgeving betrokken worden bij de dagbesteding. 
Zij staan er zeer positief tegenover om dagbesteding aan te bieden voor personen die geen cliënten 
van ons zijn zegt . Ook ’t Fryske Gea (Staatsbosbeheer) staat er positief tegenover. 
Er zijn reeds een viertal sollicitanten geweest mocht het initiatief doorgaan deze komen allen uit de 
omliggende dorpen. 
 

vraagt waarom er voor 24 cliënten is gekozen, dit is een fors aantal. Volgens 
 is een lager aantal economisch niet haalbaar. Minder cliënten betekent een hogere 

zorgzwaarte. De zorgzwaarte voor de Moskoupleats is een gemiddelde tussen categorie 3 en 4. 
De heer Kuipers vraagt naar het niveau van de zorgverleners en of zij 1-op-1-begeleiding bieden. 
Maximaal zijn er 6 cliënten op een groep, dit hanteren zij ook voor de Moskoupleats. Per 6 cliënten is 
één begeleider op de dagbesteding, dat werkt fantastisch zegt . Het is een 
laagdrempelig beleid, zij voelen zich deel van het proces. De dagbesteding bestaat uit zeven dagen 
per week samen eten (maken), activiteiten in samenwerking met ‘t Fryske Gea, er is een tuin met 
boomgaard en zij bieden andere creatieve activiteiten. Op de woongroep is vanzelfsprekend ook nog 
een medewerker aanwezig. Met vier dagbestedingsgroepen zijn er derhalve 5 medewerkers op 24 
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cliënten. 
 

 zegt dat drie cliënten zich al aangemeld hebben voor de Moskoupleats. Deze WLZ-
cliënten komen uit de richting Flevoland, Gelderland en Utrecht. Het bosrijke gebied in Katlijk en de 
rust trekt ze enorm aan. Ook willen ze marketing/promotie inzetten om cliënten aan trekken uit de 
regio Friesland. Een WLZ-indicatie is noodzakelijk en ze moeten geschikt zijn voor deze woonvorm.  
Stichting Torp gaat zich in eerste instantie niet richten op PGB (persoonsgebonden budget). Mochten 
de WLZ-tarieven dalen, dan zou PGB een optie kunnen zijn.  
 
Bij afwezigheid van de hoofdbehandelaar (  in dit geval) worden zijn taken, o.a. bij 
het verstrekken van medicijnen, waargenomen.  
 

merkt op dat weinig medewerkers een Big-registratie hebben
antwoordt dat een Big-registratie niet altijd nodig is als er goede zorg wordt geleverd. Wel leveren ze 
een vangnet, waar de heer Terpstra verantwoordelijk voor is. Voor cliënten is dagbesteding en 
zingeving waardevoller. De WLZ-cliënten zijn niet meer in behandeling, maar nog wel kwetsbaar. Als 
er geen juiste begeleiding wordt gegeven, zien zij meteen dat ze terugvallen in hun oude patroon. Op 
de bewonersavond hadden zij graag de goede kant willen belichten, helaas kwamen er 
tegengeluiden. Het is lastig om schriftelijk te laten zien dat het goed gaat, daarom zijn er korte 
video’s gemaakt.  stuurt ze door naar , met het verzoek deze 
niet te verspreiden naar derden.  
 
Is de personeelsbezetting naar wettelijke verplichtingen vastgesteld vraagt . Het 
antwoord is nee, er is geen wettelijke norm. Bij noodzaak kan opgeschaald worden.  

 merkt op dat eerder werd aangegeven dat cliënten toestemming krijgen het terrein te 
verlaten, dit is later aangepast naar alleen onder begeleiding. Volgens is beide 
mogelijk, cateren naar behoefte is hierin belangrijk. Mocht een cliënt een boodschap willen doen, 
dan stimuleren zij dat maar wel wanneer het personeel hiervan op de hoogte is. Zoals vroeger bij je 
thuis, dan ging je ook niet weg zonder wat te zeggen. 
 

 is ook benieuwd of zij contact hebben gezocht met de provincie over de Wet 
natuurbescherming. Als de ecoloog geen ontheffing daarvan heeft aangevraagd, voordat de aanvraag 
omgevingsvergunning bij de gemeente is ingediend, dan is er een verklaring van geen bedenkingen 
(vvgb) nodig van het college van gedeputeerde staten. De heer Mars zegt toe, dat mocht de aanvraag 
niet voldoende zijn dit afgestemd wordt met . Het contact met de provincie 
loopt al, eerder zijn onder toeziend oog van de ecoloog nestkasten geplaatst. Het is ecologisch 
goedgekeurd, het nieuwe rapport zal de heer Mars nog toezenden.  
 

vraagt naar de wooneenheden op de Moskoupleats. De heer Mars geeft aan dat 
de appartementen 30 vierkante meter zijn, met eigen sanitair, slaapgelengheid, een bureau en een 
pantry. Gezamenlijke activiteiten zoals koken kan in de gemeenschappelijke ruimte. De 
wooneenheden zijn gezamenlijk één adres, Schoterlandseweg 22 te Katlijk.   
 
W.v.t.t. 
De voorzitter stelt de deelnemers de gelegenheid om nog punten in te brengen.  
 

wil graag kwijt dat ongeveer 4 personen zich uit de omgeving spontaan hebben 
aangemeld. Een van de contacten is een inwoner uit een van de naastgelegen dorpen van Katlijk. Hij 
ziet graag dit soort enthousiasme van bewoners uit de omgeving. Hij nodigt iedereen graag uit om 
eens op een locatie van Torp te komen kijken. Ook Plaatselijk Belang Katlijk is van harte uitgenodigd, 
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wellicht zien zij in dat het geen Tbs-kliniek wordt. De voorzitter zegt toe de wijkmanager van Katlijk, 
de heer Jense, erbij te betrekken om contact te leggen met het dorp.  
 

 geeft aan dat iedereen het verslag ontvangt, vervolgens zullen de wethouder en 
burgemeester bijgepraat worden. Er kunnen dan vervolgstappen in gang gezet worden. De voorzitter 
zegt toe dat de initiatiefnemers eind volgende week een reactie kunnen verwachten, dit zal in de 
vorm van een procesvoorstel zijn maar nog niet op inhoud. 
 
Sluiting  
De voorzitter sluit de vergadering en bedankt de aanwezigen voor hun komst.  


